
Provincie Flevoland

Antwoord: Ja dat klopt, zoals ook is aangegeven in de mededeling.

5. Vraag JA21: waarom zijn deze kosten niet opgenomen in de besluitenlijst?

t Als bestuurder is het van belang om vakinhoudelijk op de hoogte te blijven en waar mogelijk 
kennis en vaardigheden te vergroten. Vraag JA2T: kan het College aangeven welke kennis en 
vaardigheden van de gedeputeerde vergroot moeten worden? Zo nee, waarom niet?

3. Het studieprogramma moet er aan bijdragen dat zijn rol als gedeputeerde Europa meer inhoud 
krijgt. Regionaal, maar ook nationaal. Vraag JA21: is het College van mening dat de rol van dhr 
Rijsberman als gedeputeerde Europa op dit moment niet genoeg inhoud heeft? Zo ja waarom, zo 
nee waarom niet?

Antwoord: Verdieping en verbreding van de kennis over bedrijven in de huidige economie in 
internationale context

2. Gedeputeerde Rijsberman (...) wil meer te weten komen over de strategische inzet t.b.v. 
dynamisch internationale beslissingen dat effectiviteit heeft op zowel regionale als nationale 
schaal. Vraag JA21: kan het College voorbeelden geven van dynamisch internationale beslissingen 
die impact hebben op regionale (Flevoland?) en nationale schaal? Zo nee, waarom niet?

Inleiding statenvrogen JA21: In de besluitenlijst staat o.a. de volgende beschrijving: De 
gedeputeerde Europa is namens de provincie Flevoland lid van diverse Europese commissies. In 
deze rol wil de gedeputeerde zijn kennis over internationale strategie ontwikkelen dan wel 
vergroten. Het college van Gedeputeerde Staten geeft akkoord op dat gedeputeerde M.
Rijsberman als portefeuillehouder Europa het International Directors Programme bij Insead, The 
Business School for the World kan volgen. Hieronder staan de gedefinieerde doelstellingen voor 
het studieprogramma en onze gerelateerde vragen:

Schriftelijke statenvragen van de Statenfractie van JA21 over studieprogramma gedeputeerde 
Rijsberman bij INSEAD, ingediend op 22 december 2022, en de antwoorden daarop van het college 
van Gedeputeerde Staten zoals vastgesteld op 25 januari 2022 (290441).

Antwoord: De samenleving met daar bijbehorende maatschappelijke vraagstukken verandert en 
daarmee ook de vraag voor (eventueel) een andere aanpak. Verbreding en verdieping van kennis 
en vaardigheden betreffend de portefeuille-onderwerpen is dan niet vreemd.

Antwoord: De kosten zijn aangegeven in de mededeling en is conform besloten door Gedeputeerde 
Staten.

Jaarlijks is er in de begroting een post opgenomen voor opleidingen en trainingen van onze 
bestuurders. De kosten voor de cursus van gedeputeerde Rijsberman worden hieruit gedekt.

Antwoord: Gedeputeerde Rijsberman is in Europa woordvoerder regionale economie. 
Het is in deze functie belangrijk een brug te slaan tussen de overheid en het bedrijfsleven. 
Vraagstukken als hoe bedrijven functioneren in de context van Brexit en Covid-19 in relatie tot 
regionale economie komen hier aan de orde.

4. Na de website van INSEAD te hebben geraadpleegd op https://www.lnsead.edu/executive- 
education/corDorate-governance/international-directors-Drogramme lijkt het erop dot de kosten 
voor de cursus EUR 18.650,- bedragen. Vraag JA21: zijn de kosten voor deze cursus inderdaad EUR
18.650,- ?



Het alternatief zoals aangegeven komt daarom niet overeen met de wens voor de verbreding van 
kennis en vaardigheden op Europees vlak.

6. Vraag JA21: heeft er een vergelijkend onderzoek plaatsgevonden om alternatieven voor deze 
cursus te vinden? (zie bijvoorbeeld de cursus Politiek-bestuurlijke sensitiviteit van Berenschot a 
EUR 1.383,- httDs://www.berenschot.nl/oDleidingen-en-trainingen/Dolitiek-bestuurliike- 
sensitiviteit). Zo ja, kunnen deze alternatieven worden gecommuniceerd, zo nee, waarom niet?

Antwoord: Cursussen als de Directors Programme van INSEAD worden door verschillende 
opleidingsinstituten over de hele wereld aangeboden. INSEAD vindt haar ontstaansgeschiedenis bij 
de totstandkoming van het Verdrag van Rome en heeft dus een specifieke focus op de Europese 
Unie.


